
 
  

Vestermarkskolen  

Vestre Boulevard 17, 9600 Aars 
 

Tlf.: 99 66 99 00 

www.vestermarkskolen.dk 

 

Referat fra skolebestyrelsesmødet 
 tirsdag den 24. august 2021 

     
 

  
 

Forældrevalgte 
Laila Marie Jensen (Formand) 
Pernille Oppelstrup (Næstformand) 
Maria L. Jensen 
Jesper Gregersen  
(Vakant) 
 

(Der er ingen suppleanter). 
 

 

Medarbejderrepræsentanter 
Ditte Skovgaard 
Kristina Rasmussen  
 

(Der er ingen suppleanter). 

 
 

 

Ledelsen 
Astrid Binderup, Viceskoleleder (Referent) 
Anna Marie Sauer, SFO-leder 
Anders Skinnerup, skoleleder. (Formelt 
bestyrelsens sekretær). 

 

Afbud: Ingen 
 
 

 

Referater 
Tidligere referater kan læses på Vestermarkskolens hjemmeside. www.vestermarkskolen.dk  Se under fanen: Bestyrelsen. 
 

 

 
DAGSORDEN/REFERAT 
 

Punkt         Referat 

1. Godkendelse af referat fra 
skolebestyrelsesmødet den 08. 
juni 2021. Bemærkning hertil? 
 
  

Referatet er godkendt og underskrevet. 

 

2. Gensidig kort orientering  
 
 

 

Kristina 
Input fra 
dagligdagen i 
SFO.   

 

 Det har været en god sommer. 

 Der er kommet mange nye elever 
 
 
 

Ditte 
Input fra 
dagligdagen i 
Skolen. 

 

 Vi er kommet godt i gang efter sommerferien. 

 Der vil blive et udvidet samarbejde mellem Limfjordsskolen og Vestermarkskolen i dette skoleår. 

 Himmerlands teater viser Grevens fejde her på skolen torsdag den 23.8. 

 Forestillingen ”Den flyvende kuffert” vises i oktober. 

 ASK – udvalget arbejder med implementering af ASK på hele skolen, hvem gør hvad og hvem har 
ansvaret. Udvalget deltager i et virtuelt kursus. 

 Der har været 4 jubilæer. 2 personaler har været her i 10 år, 1 personale i 15 år og 1 personale i 20 
år. 

 
 

Anna Marie.  
Sommerferien 

 Vi havde en forventning om, at vi kunne slå flere grupper sammen, men dette lykkedes ikke helt. 

 Har været på flere ture bl.a. museums besøg, stranden, dyrehold, Vebbestrup is m.v. 

 Indianer temaet i uge 26, var igen en succes i år. 

 Personalet spiste sammen under Perkolaen på den sidste arbejdsdag inden ferien. Eleverne fik 
hjemmelavet pizza. 

 Generel har der været en rigtig god stemning hen over sommeren. 

 Balancen mellem eleverne og personalet trivsel lykkedes. 

 Der var 2 afgangselever fra SFO’en i år samt 1 udmelding. 

 Der er 4 nye tilmeldte elever i SFO efter ferien. 

 SFO’en er startet godt op efter sommerferien 
 
 

http://www.vestermarkskolen.dk/


Side 2 

Anders  

 Første del af Udendørs Fitness ved klubhuset, Aars stadion er taget i brug. Det lever op til 
forventningerne. Der vil komme flere ting i løbet af efteråret. 

 

 Anders & Alle  
Forældremøde om den Neuropædagogiske forståelsesramme. En del af forældremødet onsdag d. 01. 
september 2021 i tidsrummet kl. 16 – 19. 
 

 Der er tilmeldt 23 forældre. 

 Lærerne, ledelsen og pædagogerne deltager også i arrangementet.  
 

Astrid & Anders  
Status på besættelse af lærerstilling. Samtaler forventes gennemført mandag d. 23. august. 

 Der var 70 ansøgere. 

 4 ansøgere var til samtale. 

 Vi har ansat Louise, der er 40 år og bor v/ Viborg.  

 Louise starter på Vestermarkskolen den 1. oktober 2021.  
 

Astrid, Anna 
Marie og Anders 

 
Kort status om stillinger i skole og SFO: 

 Når Louise starter, vil det frigive medhjælper timer. 

 Vi har en langtidssygemelding, hvor vi har ansat Kenneth som vikar.  

 Vi har p.t. 2 pædagogstuderende i 7 uger 

 Vi har en pædagogstuderende i ½ år 

 Der er 2 gravide medarbejdere, den ene går fra på barsel sidst i november den anden kort før 
jul. 

 Der er p.t. tilknyttet en virksomhedspraktikant i M2, dette foreløbig i 13 uger 
 

Høring af 
ferieplan 

 

 Bestyrelsen godkender ferieplanen uden indsigelser. 
 

 
Høring af 2022 
og 2026 
 

 

 Der gives en kort orientering om, at flere af områderne ikke har været relevante for 
Vestermarkskolen at forholde sig til. 
 

Beslutning 

 Anders søger om, at Vestermarkskolen undlader at evaluere eller at evt. udarbejder en alternativ 
evaluering. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Side 3 

 
Punkt    Referat 

3. Suppleringsvalg 
 
Vi har i bestyrelsen en vakant plads. Som beskrevet i 
referater fra tidligere møder, så har vi valgt at afholde 
suppleringsvalg i efteråret 2021. 
 
Brev til forældregruppen bliver præsenteret på mødet. 
Brevet tilrettes på mødet og udsendes til alle forældre 
efterfølgende. 
 
På mødt d. 27. april 2021 besluttede vi: 

 Anders og Laila laver et varslingsbrev. Udsendes i august 
2021.  

 I september 2021 afholdes suppleringsvalg. 

 På forældremødet d. 1. september præsenterer 
forældrerepræsentanterne sig samt fortæller om 
skolebestyrelsens arbejde. Det sker under den del af 
forældremødet, hvor Linda skal holde sit oplæg om 
Neuropædagogisk forståelsesramme. 

 Suppleringsvalget afholdes i slutningen af september eller i 
oktober. 

 Der er ordinært valg i foråret 2022 
 
Forslag til procesplan: 

 Valgbestyrelse er Skolebestyrelsesformand Laila 
Jensen og skoleleder Anders Skinnerup. 

 Valgbrev udsendes ca. onsdag d. 25. august. 

 Bestyrelsen præsenterer sig på forældremødet d. 1. 
september (kort præsentation). 

 1. september til 28. september er der mulighed for 
at lade sig opstille til valg ved kontakt til  
Laila Jensen eller Anders Skinnerup. 
I samme periode kan man foreslå kandidater. 

 Fra 29. september til 5. oktober kan der indgås 
fredsvalg mellem kandidater. Laila Jensen og 
Anders Skinnerup afsøger dette. 
 

 Tirsdag d. 5. oktober kl. 15 er der valghandling, 
hvis der ikke indgås fredsvalg. Herefter afsluttes 
valghandling og der gives besked til 
forældrekredsen samt forvaltningen. 

 
 
 
Drøftelse. Beslutning.  
 
(Ansvarlig: Alle. Anders er tovholder). 
 

 
Beslutning: 

 De nuværende forældre har en formel præsentation 
på forældremødet. 

 Afventer om forældrebestyrelsen sender et brev ud 
til alle forældre medio september. 

 Procesplan godkendt. 

 Valgbrev godkendt.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

4. Skolebestyrelens årsberetning 
 
Med baggrund i evalueringen på bestyrelsesmødet d. 8. juni 
2021 udarbejdes en årsberetning. 
 
Udkast til årsberetningen er ikke vedlagt denne dagsorden, 
men sendes ud til alle senest fredag d. 20. august 2021. 
 
 
 
 
Drøftelse og beslutning. 
 
(Ansvarlig: Alle. Anders er tovholder). 
 

Beslutning: 
 

 Årsberetningen er godkendt og sendes med referatet 
ud. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Side 4 

 
Punkt    Referat 

5. Kontakt til LEV vedr. arrangement 
 
Status på, om vi igen skal tage kontakt til LEV (Anna 
Møller Larsen, Kredskonsulent samt Ella Holm, Formand 
for Handicaprådet i Vesthimmerland) ift. et arrangement til 
afholdelse i efteråret/vinteren. 
Hvordan ser Coronasituationen ud?  
Tror vi på en gennemførelse? 
Emne: Pårørendeproblematikker (fortsat gældende?). 
 
På bestyrelsesmødet d. 8. juni 2021 drøftede og besluttede 
vi følgende: 
 

Drøftelse: 
Skal der påbegyndes en planlægning, således det sættes i gang til afholdelse i 
efteråret? 

 Ift. til læringsfestivallen har man, sammen med sundhedsudvalget, 
valgt at udsætte arrangementet et helt år. Dvs. juni 2022.  

 Lykkedes det at fastholde forældrearrangementet i september? 

 Vi talte om at LEV arrangementet skulle være et anderledes og 
større arrangement. 

 Anders anbefaler, det først skal afholdes efter marts 2022, da 
mange mennesker skal bringes sammen. 

 Vi skal medtænke et skolefestarrangement i foråret 2022 
Beslutning: 

 Punktet tages op igen på bestyrelsesmødet den 24. august 2021, 
hvor vi drøfter et forslag til indholdet til et arrangement i foråret 
2022, samt hvorvidt, det skal 
være et lukket arrangement kun for VMS eller et åbent offentligt 
arrangement for flere. 

 Der gives mandat til at nogen fra bestyrelsen kontakter LEV 
efter den 24. august. 

 Evt. et telefonmøde med LEV den 5. oktober på 
bestyrelsesmødet. 

 
 
 
Drøftelse. Beslutning. 
 
(Ansvarlig: Primært forældrevalgte. Anders er tovholder.2). 
 

 
 
Drøftelse: 

 Bestyrelsen drøfter, hvordan vi kan lykkedes med at 
arrangere et foredrag/lave et arrangement, således 
der vil være en større forældreopbakning. 

 
Beslutning: 

 Vi tager ikke initiativ til at arrangere noget i dette 
skoleår, men vi vil undersøge, hvorvidt LEV vil stå 
for et arrangement her i området eks. ift. 
pårørendeproblematikken. I såfald vil vi gerne være 
med til at distribuere viden om arrangementet. 

 Anders tager kontakt til LEV. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

6. Status på Transport/Taxa til og fra skole (fast punkt)  
 
 

 
 
 
 
 
 
Status og mulighed for drøftelse. 
 
(Ansvarlig: Astrid). 
 

 Der er lavet klare aftaler om, hvem der holder hvor 
ved aflevering og afhentning.  

 Generelt en god opstart.  

7. Økonomi (fast punkt) og normering (elevtallet)  
 
 

a) Status på Vestermarkskolens økonomi i 2021 
(sammenholdt med elevtallet).  

b) Elevtallet pr. d.d. i skole og SFO sammenholdt 
med d. 1. august. 

c) Budget 2022. Eventuelt høringssvar ift. det der 
bliver meldt ud medio august. 

 
 
Fremlæggelse og mulighed for drøftelse. 
 
(Ansvarlig: Anders). 
 

 

 Anders gennemgår økonomien. 

 Elevtallet er 47 for skolen. 

 Elevtallet for SFO er 31. 

 Budget 2022 afventer. 
 
 
 
 
 

 



Side 5 

Punkt    Referat 
8. Interview til præsentationsvideo 
 
Vi har i løbet af 2020/2021 talt om at lave en kort 
præsentationsvideo, hvor bestyrelsen præsenterer sig. 
Der var oprindelig lagt op til, at det skulle være i foråret 
2021, da det gav mulighed for at bruge små filmsekvenser 
fra skolefesten i foråret. Skolefesten blev aflyst pga. 
Cornarestrektioner. 
 
I hele perioden, hvor vi nogle gange har udsat initiativet, 
har der været en opfordring til at samle idéer sammen til 
indhold af interview mm.. Disse skal nu præsenteres. 
 
Vi skal træffe beslutning om at udføre denne idé, og lave en 
konkret og holdbar plan for det, eller afvise idéen og 
afslutte punktet. 
 
Spørgsmål til drøftelse: 

 Hvad er formålet med interview og 
præsentationsvideo? 

 Hvordan skal den efterfølgende formidles, så den 
bliver set og brugt samt udfolder sit formål? 

 

 Hvilket indhold i spørgsmål og svar skal der være 
for at det lever op til ovenstående formål og 
formidling? 

 Hvordan sikres dette opnået? 
 

 Forberedte idéer igennem det seneste år 
præsenteres for hinanden. 

 

 Da det er en større opgave at lave en kvalitativ god 
præsentationsvideo, uanset en længde på kun 4 – 6 
minutter, så skal bestyrelsesmedlemmernes 
mulighed for at udfolde idéerne i praksis indgå i 
drøftelsen og beslutningen.  

 
Sammenfatning og beslutning: 

 Gennemføres idéen – ja eller nej? 

 Hvis nej. Punktet afsluttes. 
 

 Hvis ja. Der laves en procesplan for at lave en 
præsentationsvideo med interview af 
bestyrelsesmedlemmerne. 

 Interviewspørgsmål skal rettes til. 

 Filmens billedudtryk skal planlægges.  
Hvilken kvalitet vil vi søge at opnå? 

 Baggrunde under interview samt filmklip af 
Vestermarkskolen til supplement - og for at 
opnå bevægelse i filmen.  

 En skitse for datoer og møder for at udføre 
interview skal laves, herunder eventuelle 
prøveinterview.  

 Vestermarkskolens IT og AV mand skal 
”frikøbes” til forberedelse, udførelse og 
redigering af film, herunder at stå for at lave 
supplerende filmmateriale.  
 

 
Drøftelse og beslutning. 
 
(Ansvarlig: Alle. Laila og Anders er tovholder). 
 

 
Drøftelse: 

 Det vil være tidskrævende – svarer indsatsen til udbyttet? 

 Når vi kender formålet/sigtet er videoen så svaret? 
 
Beslutning: 

 Video projektet skrinlægges på ubestemt tid. 

 Vi vil i højere grad satse på billeder af bestyrelsen, disse 
sættes på brevet ud, når der er valg til bestyrelsen til foråret. 

 Billederne af bestyrelsen ønskes med i Tegn Til tale mappen.  

 Aftale om fotografering den 5. oktober. 
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Side 6 

9. Eventuelt & promovering af Vestermarkskolen 
(Ikke beslutninger) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                

 

 Ingen punkter 
 
 
 
 
 
 

Kendte punkter til kommende møder  
 
Tirsdag d. 24. august 2021, 

tirsdag d. 5. oktober 2021, tirsdag d. 23. november 2021, 
tirsdag d. 18. januar 2022, tirsdag d. 15. marts 2022, tirsdag 
d. 3. maj 2022 og tirsdag d. 7. juni 2022. 
           
 
 
 
 
 
 
 

 

 Suppleringsvalg (august - oktober). Herunder status 
på valghandling 

 Der skal tages billeder af bestyrelsen  
(den 5. oktober) 

 Der er nogle politikker, der skal gennemgås og evt. 
opdateres 

 Budget 2022 

 Kontakten til LEV – Anders orienterer 
(den 5. oktober) 

 Info om skolelørdagen og skolefesten 
(den 23. november) 

 Evaluering af 2022 og høring på 2026  
(den 5. oktober) 

 
 

 

 


